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Nagyszabású vasút-rekonst- 
rukciós terveket dolgoznak ki 

a napokban Hajdú-Bihar megyé
ben. A Hortobágyon a turistaforga
lom fellendítése, míg a Hajdúság és 
Nyírség között a települések közötti 
jobb közlekedés érdekében akarják 
feléleszteni a vasúti forgalmat.

Az elmúlt évtizedekben több
nyire takarmányt szállítottak azon 
a keskeny nyom távú vasúton, 
amely a Hortobágyi Nemzeti Park
ban az Öreg halastavak körzetében 
közlekedik. Ha a nem zeti park 
megkapja a halastavak vagyonkeze
lői jogát, a kisvasutat a turizmus 
céljainak megfelelően kívánják á t
alakítani -  tájékoztatta lapunkat 
Gyarmathy István, a nemzeti park 
igazgatója. A tavak kezelői jogának 
megszerzésével és a haszonelvű 
haltenyésztés megszüntetésével 
m ár nem képezné a későbbiekben 
vita tárgyát az sem, hogy a védett 
területen élő kárókatonák mekkora 
pusztítást végeznek a halállomány
ban -  tette hozzá. A tavak körzeté
ben öt-hat kilométer hosszúságban 
jelenleg is üzemelő vasút jól szolgál
ná a Hortobágy értékeinek egyedi 
jellegű bem utatását. A fejlesztéshez 
szükséges néhány tízmillió forintot 
részben pályázatból kívánja a nem 
zeti park előteremteni.

Fejleszteni kívánják a Hajdúsá
got a Nyírséggel összekötő vasutat 
is. Az 1950-es években Debrecen és 
Nyírbéltek között 49,5 kilométeres 
szakaszon a m enetrendszerűen 
közlekedő vasút ma m ár csak keve
sebb, mint 17 kilométeren és idő
szakosan működik. A Zsuzsi-vasút- 
tal Debrecenből a Hármashegyalján 
található pihenőközpontba lehet 
utazni. N yírm ártonfalva, Nyíra- 

I csád, Nyírlugos és Nyírbéltek, va- 
i gyis az egykor a Zsuzsi-vasút által 

érintett települések önkormányza
tai közösen dolgoztatják ki a vasút 
visszaépítésének terveit -  mondta 

I el Katona Gyula, Nyíracsád polgár- 
| mestere. A Zsuzsi-vasút újjáépíté- 
| sével nemcsak a négy település la- 
i kói ju thatnának el a jelenleginél 

gyorsabban Debrecenbe, hanem le- 
| hetővé válna a nosztalgiavasút iránt 

egyre inkább növekvő igény kielé
gítése is -  tette hozzá a polgármes
ter. A 800 millió forintra becsült 

j vasútfejlesztés engedélyes terveit ez 
j év őszére dolgozzák ki.


